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Journal nr.: 

001292-2012 
Sag nr.  32 
 
 
Opgørelse af over - underskud 2011 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 40. 

Sagsfremstilling: Opgørelserne vedrørende 2011 er gennemgået af Budget og Analyse og 
fagområderne for at sikre, at der ikke overføres resultater, som skyldes 
demografændringer, budgetfejl eller lign. Med enkelte undtagelser er alle 
serviceudgifter omfattet af overførselsadgang, mens over- og underskud 
vedrørende overførselsindkomster ikke overføres. 
 
For Opvækst- og Uddannelsesudvalget søges i alt 10,043 mio. kr. overført fra 
2011, svarende til 1 % af det korrigerede budget for udvalget. 
 
En justering af serviceudgifterne på i alt -2,997 mio. kr. svarer til, at et 
mindreforbrug ikke overføres. Det kan overvejende henføres til familieområdet. 
 
1.000 kr. Korr. 

budget 
Korr. 
Resultat 

Justering 
af 
service 
udgifter 

Samlet 
overførsel 

Overførsel 
i % af  
korr. 
budget 

Skole- og klub 510.232 6.196 525 6.721 1% 
PPR 16.260 488 -196 292 2% 
Dagtilbud 204.496 3.899 -1.126 2.773 1% 
Familieområdet 112.399 2.388 -2.200 188 0% 
Administration 247 69 0 69 28% 
Opvækst- og 
Uddannelsesudv.  

843.634 13.040 -2.997 10.043 1% 

 
Skole- og klubområdet repræsenterer 6,721 mio. kr. af de samlede 
overførsler for Opvækst- og Uddannelsesudvalget, svarende til 1 % af det 
samlede budget.  
 
Skolerne inkl. pædagogisk center søger i alt 1,4 mio. kr. overført. Skolerne er 
normeringsstyret, og har et mindreforbrug i forhold til antallet af tildelte 
årsværk. 
 
Samtidig er der på skolerne et merforbrug på 3-4 mio. kr. som følge af en 
højere stigning i gennemsnitslønnen end budgetlagt. Merforbruget overføres 
ikke til 2012 og er samtidig et opmærksomhedspunkt i budget 2012 og 2013, 
som skal indarbejdes i forbindelse med budgetopfølgning henholdsvis 
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budgetlægning. Stigningen er delvis udtryk for flere overenskomstansatte i 
forhold til budgetlagt. 
 
Endvidere er der merforbrug på 1,1 mio. kr. vedrørende befordring af flere 
specialskoleelever end budgetlagt, som ikke overføres til 2012, men som 
ligeledes er et opmærksomhedspunkt i 2012 og 2013.  
 
De 16 skolefritidsordninger søger i alt 3,590 mio. kr. overført, svarende til 7 % 
af korrigeret budget. Såfremt en budgetansvarlig har oparbejdet mindreforbrug 
på mere end 4 %, skal der skriftligt redegøres for formålet med opsparingen, 
hvilket er gjort i disse tilfælde.  
 
Den kommunale tandpleje søger 0,8 mio. kr. overført og lægger samtidig 0,323 
mio. kr. i kassen. Midlerne skal bl.a. benyttes til udskiftning af ældre udstyr. 
  
Merforbrug på 1,185 mio. kr. vedrørende klubområdet for 2011 overføres ikke. 
Området er for 2012 overgået til rammestyring. 
  
Til PPRområdet søges 0,292 mio. kr. overført, svarende til 2 % af det 
korrigerede budget. 
  
På Dagtilbudsområdet søges overført 2,773 mio. kr. svarende til 1 % af det 
samlede budget. 
  
For Familieområdet søges overført 0,188 mio. kr.  
Familieområdet havde i 2010 et merforbrug, som medvirkede til en korrektion af 
budgettet for 2011. Servicestandarder er implementeret og slår i gennem for så 
vidt angår valg af anbringelsesform samt i tilkendegivelsen af tabt 
arbejdsfortjeneste. 
 
Der er fortsat samme sagspres som i 2010, men skærpet visitation, 
implementering af servicestandarder m.v. er medvirkende til reduktion af 
udgiftsniveauet fra 2010 til 2011.  
 
Tillægsbevillingen som blev givet på baggrund af merforbruget i 2010 lægges 
delvis tilbage i kassen, i alt 4,044 mio. kr. fordelt med 2,2 mio. kr. vedrørende 
serviceudgifter og 1,8 mio. kr. vedrørende overførselsudgifter. 

Bevilling: Tillægsbevilling på netto 1.578.000 kr. i 2012 som fordeler sig med -788.000 kr. 
til drift og 2.366.000 kr. til anlæg. 8.465.000 kr. indarbejdes i budgetforslag 
2013.   

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi bemærker, at den øgede fokus på budgetoverholdelse medvirkede til, 
at overførselsreglerne fra 2010 blev ændret således, at merforbrug fra regnskab 
2011 indarbejdes i budget 2012. Mindreforbrug fra regnskab 2011 indarbejdes i 
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budgetforslag 2013 eller alternativt overføres til anlæg i 2012, hvis det er en 
opsparing, som ifølge den autoriserede kontoplan kan henføres til anlæg. 

Indstilling: Økonomichefen indstiller, at Opvækst- og Uddannelsesudvalget over for 
Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Der som følge af regnskab 2011 overføres i alt 10,043 mio. kr. Heraf 
netto 1,578 mio. kr. til 2012 fordelt med -0,788 mio. kr. til drift og 
2,366 mio. kr. til anlæg. 8,465 mio. kr. indarbejdes i budgetforslag 
2013. 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Guri Bjerregaard (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

005819-2012 
Sag nr.  33 
 
 
Overførsel af over-/underskud til 2012 på 
anlægsprojekter 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Økonomi har i samarbejde med fagområderne foretaget en gennemgang af alle 
kommunens anlægsprojekter med henblik på at opgøre på hvilke anlægsprojekter, 
der skal overføres budget fra 2011 til 2012 og, hvilke der er afsluttet i 2011. 

 

Af gennemgangen på anlægsprojekter, der er opstartet i Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget, følger at der indstilles overførsel af udgiftsbudgetter for 
16.344.357 kr. til 2012. Bemærk at byggeriet på Marbækskolen har en del flere 
ekstra udgifter end forventet, udgifterne er derfor højere end forudsat for 2011. 
Som det ser ud lige nu, vil det blive svært at holde budgettet på Marbækskolen, 
mens de andre skoler vurderes at have lidt overskud p.t. Det bør vurderes, om der 
inden for skoleprojekterne kan findes finansiering til merudgifter på Marbækskolen. 
Der er afsat 6 mio. kr. i budgettet for 2012 til at fortsætte anlægsprojektet på 
Marbækskolen. 

  

I tabel 1 fremgår en samlet oversigt med anlægsprojekterne med budget, forbrug, 
restbudget og indstillet overførsel til 2012 for hvert enkelt anlægsprojekt. 

  

U/I Tabel 1 Korr. vedt. 
Budget 
2011 

Forbrug 
2011 pr 
9.2.2012 

Restkorrigeret 
årsbudget 
2011 

Overførsel 
til 2012 

 
  02 Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget 

76.528.419  60.116.582  16.411.837  16.344.357  

U 

301091 Skolestruktur 
Frederikssund, 
Hovedbevilling (bev. af 
25.11.09) 

135.402  135.451  - 49  0  

U 

301094 Skolestruktur 
Frederikssund, 
Multihallen, 
Falkenborgskolen (bev. 
af 24.0 

4.926.585  4.228.298  698.287  698.287  

U 
301095 Skolestruktur 
Frederikssund, 
Falkenborgskolen (bev. 

23.953.207  17.886.955  6.066.252  6.066.252  
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af 26.05.10) 

U 

301096 Skolestruktur 
Frederikssund, 
Marienlystskolen (bev. 
af 26.05.10) 

18.017.222  14.575.401  3.441.821  3.441.821  

U 
301098 Marbækskolen - 
ombygninger (bev. af 
26.05.10) 

12.833.913  14.253.625  - 1.419.712  - 1.419.712  

U 

301099 Skolestruktur 
Frederikssund, 
Marienlystskolens 
Idrætshal (bev. af 
26.01. 

4.250.090  1.630.268  2.619.822  2.619.822  

U 

301111 
"Folkeskolepulje"- 
Byggeri og Kommunale 
ejd. 

950.000  749.339  200.661  200.661  

U 

301132 Oppe-Sundby 
Skole - etablering af 
trivselsrum og 
mødelokale (bev. af 250 

130.000  106.871  23.129  0  

U 

301133 
Lindegårdskolens 
anlægspulje (bev. af 
250511) 

145.000  145.000  0  0  

U 

301134 
Legepladsrenovering - 
Ferslev Skole (bev. af 
250511) 

100.000  82.763  17.237  0  

U 

301135 
Falkenborgskolen - 
anlæg vedr. ny skole 
(bev. af 250511) 

458.000  457.769  231  0  

U 

301136 
Marienlystskolens 
anlægspulje (bev. af 
250511) 

910.000  908.337  1.663  0  

U 
301137 Byvangsskolens 
anlægspulje (bev. af 
250511) 

486.000  485.083  917  0  

U 
301138 Jægerspris 
Skoles anlægspulje 
(bev. af 250511) 

292.000  291.121  879  0  

U 301139 Renovering af 2.000.000  764.729  1.235.271  1.235.271  
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tagkonstruktion på 
Falkenborgskolen (bev. 
280911) 

U 
305003 SFO Åbjerg - 
udearealer (bev. af 
250511) 

619.000  636.435  - 17.435  0  

U 
305004 Anlægspulje 
SFO Lindegård (bev. af 
250511) 

600.000  392.607  207.393  207.393  

U 

305005 
Marienlystskolens SFO - 
anlæg vedr. ny skole 
(bev. af 250511) 

200.000  200.000  0  0  

U 
305006 Jægerspris SFO 
- anlægspulje (bev. af 
250511) 

575.000  557.225  17.775  0  

U 
305007 Skibyssen SFO - 
anlægspulje (bev. a f 
250511) 

244.000  0  244.000  244.000  

U 
305008 Byvangsskolens 
SFO (bev. af 250511) 

528.000  528.867  - 867  0  

U 

514502 (209 - 
FFF314051) UDVIDELSE 
TROLDEHØJ (bev. 
mangler) 

25.000  0  25.000  0  

U 
514511 Mariendal - 
krybberum (bev. af 
241110) 

650.000  599.438  50.562  50.562  

U 
514515 
Strukturtilpasninger, 
dagtilbud 

3.000.000  0  3.000.000  3.000.000  

U 
514516 Legeplads til 
vandkunsten (bev. af 
25.05.2011 

500.000  501.000  - 1.000  0  

 
Kommunen har låneadgange knyttet til anlægsinvesteringer på skoleområdet for 
samlet 26,8 mio. kr. i 2011, heraf 10 mio. kr. fra kvalitetsfonden. Disse 
lånemuligheder er besluttet udnyttet i sag nr. 15 på Byrådets dagsorden den 29. 
februar 2012 og lånene indgår i 2012-regnskabet. 
 
I det vedlagte bilag er der knyttet bemærkninger til de enkelte projekter. 

Bevilling: Der søges om tillægsbevilling af overførsler fra 2011 til 2012 på anlægsprojekter 
under Opvækst- og Uddannelsesudvalget, finansieret af kassebeholdningen. 
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Udgiftsbudgetter: 16.334.357 kr. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Økonomichefen indstiller, at Opvækst- og Uddannelsesudvalget over for 
Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Godkende at de fremsatte overførsler af anlægsbudgetter fra 2011 til 2012 
under Opvækst- og Uddannelsesudvalgets område, tillægsbevilges i 2012, 
finansieret af kassebeholdningen. 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Guri Bjerregaard (A) var ikke til stede. 

Bilag: Bilag vedr. overførsler til 2012 på anlæg - Opvækst- og Uddannelsesudvalget 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14796,1030).pdf�
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Journal nr.: 

005206-2012 
Sag nr.  34 
 
 
Livsstilsundersøgelse blandt unge 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: På baggrund af den medieopmærksomhed omkring hash i ungdomskulturen 
og de i den forbindelse bekymrende udtalelser, fik Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget på mødet den 27. februar 2012, en redegørelse for det 
forebyggende arbejde, der udføres i kommunalt regi. Udvalget ønsker 
fremover at følge udviklingen tæt, og har til mødet den 26. marts 2012 bedt 
om et konkret oplæg til undersøgelse af livsstil i ungdomskulturen i 
Frederikssund. 

 

SSP i Frederikssund har i nogen tid haft en sådan undersøgelse i kikkerten, der 
netop stiller skarpt på de unges livsstil og adfærd. Gennem undersøgelsen vil 
man få indsigt i nogle af de risiko- og beskyttelsesfaktorer, som har indflydelse 
på de unges adfærd. Der stilles blandt andet spørgsmål til den unges trivsel, 
forhold til skole, kammerater, mobning, vold, fritidsvaner, alkohol, rygning, 
hash, butikstyveri og anden kriminalitet.  

  

Undersøgelsens afdækning vil give mulighed for at intervenere præventivt i 
forhold til lokale strømninger af risikoadfærd, idet de kan tilrettelægges ud fra 
faktuel viden om de udfordringer, som det enkelte lokalområde har. Dette 
giver derfor samtidig mulighed for at effektmåle indsatser gennem fremtidige 
undersøgelser. Det er tanken at inkludere de beskyttende faktorer og ”luge ud 
” i risikofaktorerne. Dette vil gælde både det generelle og specialpræventive 
område. For at kunne fremme en positiv udvikling kan man ikke se isoleret på 
ét område af den unges risikoadfærd, hvorfor det er vigtigt at skoler, kulturliv, 
de unges netværk og familier inddrages i den generelle indsats.  

  

Resultatet af undersøgelsen vil kunne indgå i udvalgets arbejde med børne- og 
ungepolitikken. 

 

Undersøgelsen bliver foretaget på skolerne i en internetbaseret 
spørgeskemaform. Data er anonyme og besvarelserne samles i et 
analyseprogram. Det er hensigten at gennemføre undersøgelsen i skoleåret 
2012/13 på alle folkeskoler på 8. klassetrin. I samarbejde med 
ungdomsuddannelsesinstitutionerne tænkes en tilsvarende undersøgelse 
gennemført på ungdomsuddannelserne. For at kunne følge udviklingen og 
tilrette indsatserne ud fra den konkrete viden, ønskes undersøgelsen 
gennemført kontinuerligt. Indledningsvis 3 år i træk og efterfølgende hvert 
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andet år. Resultatet af denne viden skal derfor indgå i den fremtidige 
kriminalpræventive indsats. Hele kommunens samlede resultat af 
undersøgelsen vil blive forelagt i en rapport. Herudover vil der blive udarbejdet 
konkrete rapporter, som forelægges i de enkelte lokalområder og skoler. 

 

Økonomi: 

Selve undersøgelseskonceptet og selve undersøgelsen gennemføres første år 
af ekstern konsulent. Udarbejdelse af dette med en afrapportering i 2012 
forventes at tage ca. 4 – 5 måneder med et ugentligt timeforbrug på 20 timer. 
Svarende til en udgift på ca. 100.000 kr. Udgiften afholdes inden for den 
eksisterende bevilling. 

 

De efterfølgende år forventes et timeforbrug på ca. 2 måneder á 20 timer pr. 
uge. Svarende til en udgift på ca. 50.000 kr. pr. år. 

 

Bilag: 

Spørgeskemaet vedhæftes som bilag.  

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi bemærker, at udgiften forbundet med undersøgelsen afholdes inden 
for eksisterende bevilling. 

Indstilling: Skolechefen indstiller til Opvækst- og Uddannelsesudvalget, at: 

1. Undersøgelsen igangsættes. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Udsat til næstkommende møde. 
 
Guri Bjerregaard (A) var ikke til stede. 

Bilag: spørgeskema Livsstilsundersøgelse frsund 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14797,1030).pdf�
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Journal nr.: 

002910-2012 
Sag nr.  35 
 
 
Sundhed på tværs 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog i juni 2007 en Sundhedspolitik for Frederikssund Kommune. 
Sundhedspolitikken var ambitiøs, og det har ikke været muligt at opnå alle 
mål. Det foreslås, at der ikke på nuværende tidspunkt udarbejdes en ny 
sundhedspolitik, men at der i stedet arbejdes med et handlingsaspekt for at få 
sundhed udbredt i hele organisationen i forhold til den borgerrettede 
forebyggelse og sundhedsfremme.  

I den nuværende sundhedspolitik er fokus for den borgerrettede indsats på 
KRAM-faktorerne, altså Kost, Rygning, Alkohol og Motion.  

Der er iværksat borgerrettede tilbud om sundhedsfremme og forebyggelse i 
form af rygestopkurser, sundhedsbussen, blodtryksprojekt, ligesom nationale 
kampagner også er gennemført i Frederikssund Kommune. Derudover 
arbejdes der med sundhedsfremmende tiltag på andre forvaltningsområder i 
forskellig form, bl.a. som lokale initiativer. 

I 2010 blev der udarbejdet en landsdækkende sundhedsprofil med data fra 
hver enkelt kommune. Sundhedsprofilen gentages ca. hvert 3. år, så det er 
muligt at følge udviklingen i borgernes sundhed. 

Rygning er den enkeltstående faktor, som har størst betydning for vores 
helbred, sygelighed samt død i negativ forstand. Rygning er den forebyggelige 
risikofaktor, der resulterer i flest kroniske sygdomme i Danmark. 
Hjertekarsygdomme, kræft og kroniske lungesygdomme er de mest alvorlige 
følgesygdomme af rygning. Sundhedsprofilen for Frederikssund Kommune 
2010 viser, at 21 % er daglig-rygere. 77 % af rygerne vil gerne stoppe, 52 % 
ønsker hjælp til at stoppe. Der gennemføres i dag rygestopkurser for 
borgerne, og søgningen til kurserne er stigende.   

Forekomsten af moderat og svær overvægt er steget markant inden for de 
seneste årtier. Overvægt medfører øget risiko for udvikling af følgesygdomme 
som type 2 diabetes, hjertekarsygdomme, muskelskeletsygdomme og visse 
kræftformer. Sundhedsprofilen viser, at næsten 50 % har moderat til svær 
overvægt, at 35 % er fysisk inaktive, samt at 43 % benytter inaktiv transport, 
dette gælder også når afstanden er kort.  

Borgernes sundhed har betydning for den kommunale økonomi, idet 
kommunen medfinansierer borgernes forbrug af indlæggelser, lægebesøg 
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udgifter til pleje og omsorg, ligesom der er afledte udgifter til sygedagpenge, 
pensioner, manglende skatteindtægter m.v.  

Borgernes hverdag skal kunne forenes med et sundt liv. I udgangspunktet vil 
de fleste borgere ikke være i løbende kontakt med kommunens 
sundhedsafdeling. Borgerne er derimod i højere grad i kontakt med andre 
områder af den kommunale drift - f.eks. skole-, ældre-, kultur-, eller 
jobcenterområdet. Det er derfor vigtigt at de potentialer, der ligger i at 
integrere sundhed, der hvor borgerne allerede er i kontakt med kommunen 
udnyttes. Indsatsen for at etablere sunde rammer for borgerne handler om at 
”gøre det sunde valg let” ved at øge mulighederne for at træffe sunde valg 
eller ved at regulere borgernes adfærd. Med andre ord handler det om, at 
etablere strukturelle sundhedsfremme- og forebyggelsesindsatser, hvor der er 
fokus på at integrere sundhedshensyn i driften af de forskellige 
forvaltningsområder.  

Det foreslås at indsatsen i 2012 og 2013 fokuserer på rygning og 
motion/bevægelse, suppleret med kost i forhold til de mindste børn og særlige 
målgrupper. 

Udvalgsformændene har på 2 møder drøftet en handlingsrettet indsats på 
sundhedsområdet, og det er aftalt, at sagen behandles i alle udvalg. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da sagen ikke har økonomiske 
konsekvenser. 

Indstilling: Ældre- og sundhedschefen indstiller til Opvækst- og Uddannelsesudvalget, at: 

1. Udvalget drøfter forslag til indsatser og muligheder for at iværksætte 
konkrete handlinger indenfor eget område.  

2. Der i første halvår 2013 foretages en evaluering af sundhedsindsatser 
på tværs. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 27. 
februar 2012 
Udsat til næstkommende møde. 

Beslutninger: Opvækst- og Uddannelsesudvalget bakker op omkring den foreslåede indsats i 
2012 og 2013. Opvækst- og uddannelsesområdet er karakteriseret ved stor 
grad af decentralisering. Udvalget er på denne baggrund gået i tænkeboks 
med henblik på udvikling af markante større fælles initiativer med fokus på 
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den daglige bevægelsesaktivitet, samtidig med at udvalget opfordrer 
bestyrelserne til at sætte dette tema på dagsordenen. 
 
Guri Bjerregaard (A) og Susan Stauersbøl (F) var ikke til stede.  

Bilag: Sundhed på tværs 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14798,1030).pdf�
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Journal nr.: 

004557-2012 
Sag nr.  36 
 
 
Pædagogiske tilsyn med 
daginstitutionerne 2011 

Lovgrundlag: Dagtilbudsloven. 

Sagsfremstilling: Alle kommunale daginstitutioner og daginstitutioner med driftsaftale med 
Frederikssund Kommune har i 2011 haft anmeldte pædagogiske tilsyn. 1 
institution har herudover haft uanmeldt tilsyn, der dog ikke har ført til videre 
foranstaltninger.   
  
Tilsynene forholder sig til, om dagtilbuddets praksis er i overensstemmelse 
med de mål og rammer, som Byrådet har fastsat. Dette indebærer blandt 
andet: 

• tilsyn med de økonomiske forhold i tilbuddene  
• legepladssikkerhed  
• brandforhold 
• hygiejne og sundhed 

Tilsynene handler også om hvordan institutionens egne fastsatte mål, 
herunder dagtilbuddets pædagogiske læreplan og tilbud om sprogscreening af 
3-årige, håndteres og implementeres i hverdagen.  
  
Tilsynene har været gennemført som udviklingssamtaler, hvor ledelse, 
medarbejdere og bestyrelsen har deltaget. 
  
Der er udarbejdet et tilsynsskema, som danner rammen for 
udviklingssamtalen. Tilsynsrapporten for de pædagogiske tilsyn kan findes på 
områdernes hjemmeside, ligesom de kan tilgås på Frederikssund Kommunes 
hjemmeside under Dagtilbud til Børn. 
  
Der er udarbejdet et opsamlende notat vedr. de gennemførte tilsyn, som 
vedhæftes sagen som bilag. Af notatet fremgår det blandt andet, at de 
pædagogiske konsulenter foreslår, at tilsynskonceptet tilrettes til den nye 
dagtilbudsstruktur, ligesom erfaringerne fra de pædagogiske 
udviklingslaboratorier som Frederikssund Kommune har deltaget i med fordelt 
kan inddrages i den fremtidige praksis. Udvalget vil i sommeren 2012 få 
fremlagt et forslag til et revideret tilsynskoncept til politisk behandling. 
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Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da sagen ikke har 
bevillingsmæssige konsekvenser. 

Indstilling: Dagtilbudschefen indstiller til Opvækst- og Uddannelsesudvalget, at: 

1. Udvalget tager redegørelsen til efterretning. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 27. 
februar 2012 
Udsat til næstkommende møde. 

Beslutninger: Udsat til næstkommende møde. 
 
Guri Bjerregaard (A) og Susan Stauersbøl (F) var ikke til stede.  

Bilag: Opsamling på de pædagogiske tilsyn 2011 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14799,1030).pdf�
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Journal nr.: 

006881-2012 
Sag nr.  37 
 
 
Orientering om arbejdet med 
områdeledelse i dagtilbud 

Lovgrundlag: Dagtilbudsloven. 

Sagsfremstilling: Den 1. januar 2012 indførtes områdeledelse i kommunens 38 kommunale 
daginstitutioner. Indførelsen har blandt andet betydet, at de 38 kommunale 
institutioner nu er sammenlagt til 6 områdeinstitutioner med egen 
områdeleder og forældrebestyrelse. 
 
Beslutningen om at indføre områdeledelse i Frederikssund Kommunes 
daginstitutioner blev truffet af Byrådet den 22. juni 2011. Der er sidenhen 
arbejdet på at få den store organisationsændring til dels at blive gennemført 
til tiden dels til at den indfrier de politiske og administrative forventninger, der 
er stillet til den. 
 
Overordnet set kan man opdele de pågåede aktiviteter i følgende to 
kategorier; forberedende arbejde og implementering. 
 
Forberedende arbejde: 
Umiddelbart efter den politiske beslutning blev stillingerne som områdeledere 
opslået internt. Efter endt ansættelsesprocedure blev de ledere, der ikke 
havde fået eller ikke havde søgt de nye stillinger som områdeledere varslet 
vilkårsændret og tilbudt stillingen som pædagogiske ledere. Forud for 
processen var pågået forhandlinger med de faglige organisationer. 
 
Dernæst påbegyndtes arbejdet med udformning af ny styrelsesvedtægt. 
Udformningen af styrelsesvedtægten afspejler, at der i den nye organisation er 
6 områdeforældrebestyrelser og i hvert af husene et husråd. I 
november/december 2011 blev der gennemført valg til de nye bestyrelser. 
 
Endelig gennemførtes forhandlinger med de faglige organisationer vedr. den 
fremtidige MED-struktur. Særligt om dette kan nævnes, indførelsen af område 
TR (tillidsrepræsentanter) og AMR (arbejdsmiljørepræsentant) som erstatning 
for TR'ere og AMR i hvert hus/institution. Efter forhandlingerne var afsluttet, 
blev der valgt medarbejdere til den nye MED-struktur.    
 
Implementering: 
Overgangen fra selvstændige institutioner til områdeinstitutioner er den 
største organisationsforandring i dagtilbuddenes levetid. Overgangen påvirker 
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primært ledelsen og personalet i daginstitutioner. Mange ledere oplever, at 
den nye ændring fratager dem kompetence og indflydelse fordi, der indføres 
et ledelseslag mellem den pædagogiske leder og dagtilbudschefen, og fordi en 
række ledelsesmæssige opgaver fremover løses af områdelederen. Ud over 
ændrede ledelsesmæssige opgaver oplever medarbejderne, at der nu ikke 
længere er TR'ere (tillidsrepræsentanter), AMR'ere 
(arbejdsmiljørepræsentanter) i huset/institutionen men, at der i stedet er en 
ny område TR og en ny område AMR i området. De nye roller skal 
implementeres og opleves, førend de bliver en naturlig del af hverdagen i 
dagtilbuddene. For at hjælpe den nye struktur på vej har Byrådet bevilliget 
500.000 kr. 
 
Områdeledelsen har sammen med Afdelingen for Dagtilbud udviklet et 
uddannelsesforløb som påbegyndes i marts 2012, og som har til overordnet 
formål dels at tilvejebringe områdets vision for den fremtidige udvikling af 
området dels at højne samarbejdsrelationerne mellem og kendskabet til de 
nye aktører på området (områdeledere, pædagogiske ledere, TR'ere og 
AMR'ere). Ud over et visionsseminar indeholder forløbet et diplommodul i 
ledelse med deltagelse af ledere samt TR'ere og AMR'ere. 
 
Som led i definitionen af de nye roller pågår der en afklaring af snitflader 
mellem områdeledelse og pædagogiske ledere, men også mellem 
pædagogiske konsulenter og områdeledere. Der arbejdes p.t. med et 
ledelsesgrundlag, som definerer hvem der gør hvad og hvorfor. Det forventes, 
at den kommende uddannelsesproces vil kunne bidrage til at lave det helt 
rigtige snit. 
 
Sammen med implementeringen af områdeledelse har området skulle 
harmonisere åbningstiderne i husene/institutionerne. Områdeledelsen har 
sammen med deres respektive ledelsesteam i områderne udarbejdet et 
forslag, som sidenhen er behandlet i bestyrelserne og endeligt vedtaget i 
Byrådet. 
 
Harmoniseringen af åbningstiden betyder, at området skal spare i omegnen af 
5 mio. kr., samtidig var der i budget 2012 indbygget en ledelsesbesparelse på 
3 mio. kr. Endelig er der den selvstændige udfordring med det faldende 
børnetal og deraf afledte personalereduktioner. 
 
Afdelingen for Dagtilbud og områdeledergruppen har i de første måneder af 
2012 analyseret situationen og hvilke konsekvenser besparelserne har for 
området. Analysen viser, at man med intern omflytning på dagtilbudsområdet 
kan opnå besparelserne uden at skulle afskedige personale. Dette primært 
begrundet i et større antal vakante stillinger samt naturlig afgang af personale. 
 
Dagtilbudschefen vil på udvalgsmødet give udvalget en uddybende orientering 
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om arbejdet med implementering og udvikling af områdeledelse samt om 
arbejdet med udviklingen af dagplejen.  

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da sagen ikke har 
bevillingsmæssige konsekvenser. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller til Opvækst- og 
Uddannelsesområdet, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Udsat til næstkommende møde. 
 
Guri Bjerregaard (A) og Susan Stauersbøl (F) var ikke til stede.  
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Journal nr.: 

006334-2012 
Sag nr.  38 
 
 
Orientering til Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget vedr. 
Folkeskolens Fornyelse Frederikssund 
status marts 2012 

Lovgrundlag: Folkeskoleloven.  

Sagsfremstilling: Status på Folkeskolens Fornyelse Frederikssund medio marts 2012: 
  
Aktiviteter i marts: 
  
Der blev afholdt følgegruppemøde den 1. marts 2012. Ud over følgegruppen 
deltog Opvækst- og Uddannelsesudvalget, koordinationsgruppen samt 
projektgrupperne ”It/digitalisering” og ”Styrkelse af almenområdet og 
inklusion”, som hver præsenterede et oplæg for følgegruppen. 
  
Der var forud for mødet udsendt skriftlige oplæg. Begge punkter gav 
anledning til livlig debat, især imellem følgegruppen og projektgrupperne. 
Under punktet "IT/digitalisering" var der stor opmærksomhed rettet mod især 
opkvalificering af lærernes e-læring samt interaktive tavler. Ved drøftelse af 
punktet "ny budgetmodel for specialområdet", blev der spurgt ind til bl.a. 
kvalitetssikring i specialtilbud herunder opkvalificering af lærernes 
socialpædagogiske kompetencer og udtrykt bekymring for indførelse af en nye 
budgetmodel.    
  
Drøftelserne af de to oplæg blev taget til referat, som vil indgå i det videre 
arbejde i projektgrupperne frem mod en politisk behandling. 
  
Der er planlagt heldagsmøde for projektgrupperne den 28. marts 2012, hvor 
projektgrupperne får mulighed for at arbejde i deres respektive grupper om 
formiddagen frem til kl. 13.30. Om eftermiddagen er det planlagt fællesmøde 
for alle deltagere. Det har vist sig ved det første heldagsmøde i november 
2011, at arbejdsformen er meget hensigtsmæssigt for fremdriften i de enkelte 
projektgrupper. Det planlægges at afholde flere heldagsmøder i løbet af 
projektperioden.   
  
Endeligt er der udsendt kalenderplan for diverse møder og seminarer i 
projektet for perioden 2012/2013.  
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Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger til orienteringssagen. 

Indstilling: Skolechefen indstiller til Opvækst- og Uddannelsesudvalget, at: 

1. Udvalget tager orienteringen til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Guri Bjerregaard (A) og Susan Stauersbøl (F) var ikke til stede.  
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Journal nr.: 

006132-2012 
Sag nr.  39 
 
 
Forslag til anvendelse af 
anlægsbevilling på 5,0 mio.kr. til IT i 
Folkeskolen og ansøgning om frigivelse 
af rådighedsbeløb på 2,5 mio.kr. i 2012 

Lovgrundlag: Folkeskolens formålsparagraf. 

Sagsfremstilling: Baggrund 
Byrådet har i Budget 2012 afsat anlægsbevilling på 5,0 mio. kr. til særlige IKT-
investeringer på kommunens skoler (IT-puljen). Anlægsbevillingen er fordelt 
med 2,5 mio. kr. i 2012 og 2,5 mio. kr. i 2013. Byrådet besluttede samtidig, at 
konkret udmøntning af disse midler sker på grundlag af forslag udarbejdet af 
projekt FFF og indstilling fra Opvækst- og Uddannelsesudvalget.  
 
På denne baggrund har styregruppen for FFF (Folkeskolens Fornyelse 
Frederikssund)anmodet projektgruppen for It og Digitalisering under FFF at 
udarbejde et forslag til anvendelse af IT-puljen.  
  
Projektgruppens oplæg 
Projektgruppen har analyseret behovet for forskellige typer af it-udstyr i 
henholdsvis indskolingen, mellemtrinnet og i udskolingen. Projektgruppens 
oplæg medsendes dagsordenen og består af forskellige anbefalede it-
investeringer, der kan prioriteres imellem.   
 
Projektgruppen foreslår, at der over de to år afsættes 500.000 kr. til 
etablering af udviklingssessioner for lærere. 
 
Desuden foreslår projektgruppen, at der prioriteres mellem følgende: 

• Der investeres i elektroniske tavler efter en model, hvor de 
elektroniske tavler udbredes oppefra og ned. I første omgang 
investeres der derfor i elektroniske tavler i alle udskolingens klasserum 
samt faglokaler. Hvis der skal opsættes eTavler i samtlige klasserum 
og faglokaler for både udskoling, mellemtrin og indskoling, skønnes 
investeringsbehovet at beløbe sig til ca. 6 mio. kr. - Udskolingen alene 
skønnes at beløbe sig til 2,2 mio.kr. 

• På mellemtrinnet er der stort behov for, at eleverne har mulighed for 
at komme til at arbejde med en PC. På mellemtrinnet er det ikke 
udbredt, at eleverne selv medbringer en PC eller tablet. Hvis der skal 
være 1:1 computing på mellemtrinnet med PC’er stillet til rådighed af 
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skolen, vil det give en samlet investering på ca. 7,5 mio. kr. 

• I indskolingen er tablets det mest oplagte it-udstyr pga. den lette 
tilgang og anvendelighed.  Det koster knap 6 mio. kr. at udstyre 
indskolingen med tablets.  

En fuld digitalisering af alle lokaler og alle trin vil således betyde en samlet 
investering på 20 mio. kr. 

 
Drøftelse af projektgruppens oplæg 
Oplægget er blevet debatteret af skolelederne på skoleledermøde og på møde 
med følgegruppen for FFF (Folkeskolens Fornyelse Frederikssund) den 1. 
marts 2012  

Følgegruppen og skolelederne har især fremhævet betydningen af: 

• At der er fokus på udviklingen af undervisernes fagdidaktiske 
kompetencer. 

• At alle klasser snarest får elektroniske tavler. 

• At der ikke investeres drypvist men massivt i interaktive tavler på 
hvert trin for at opnå en synergieffekt i forhold til anvendelse af 
tavlerne og den faglige vidensdeling i tilknytning hertil. 

• At der er høj driftssikkerhed. 

Styregruppens forslag 
På denne baggrund foreslår styregruppen, at alle de 5 mio. kr.  i IT-puljen 
anvendes til investering i interaktive tavler og i tilknytning dertil til 
kompetenceudvikling hos lærerne.  

Der investeres efter modellen, hvor de elektroniske tavler udbredes oppefra og 
ned inden for den afsatte økonomiske ramme. Der investeres dermed ikke 
drypvist men massivt på hvert trin for at opnå den nævnte synergieffekt. 
 
De interaktive tavler prioriteres højest, blandt andet fordi de bedst 
understøtter mulighederne for at skabe fælles læring i klasserne. 
  
Det pointeres, at It/digitaliseringsgruppen arbejder videre med de øvrige 
elementer i deres kommissorium. 

Bevilling: Der søges om en anlægsbevilling på 2,5 mio. kr. til IT i folkeskolen finansieret 
af det afsatte rådighedsbeløb på 2,5 mio. kr. til anlægsprojektet "IT 
opgradering af folkeskolen". 

Økonomiske og 
personalemæssige 

Rådighedsbeløbet til projektet er afsat med 2,5 mio. kr. i 2012 og 2,5 mio. kr. i 
2013. 
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bemærkninger:  

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller, at Opvækst- og 
Uddannelsesudvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Godkende styregruppens forslag om anvendelsen af IKT-midlerne. 
2. Rådighedsbeløbet i 2012 på 2,5 mio.kr. frigives. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Anbefales med bemærkning at det forudsættes at budgetforligets 
forudsætning om, at "skoleområdet selv bidrager med en positiv satsning til 
efteruddannelsen af lærernes it faglige færdigheder, særlig i forhold til 
anvendelsen af nye digitale læremidler" respekteres. 
 
Guri Bjerregaard (A) og Susan Stauersbøl (F) var ikke til stede. 

Bilag: Fremtidens Skole Frederikssund 
Oplæg til anvendelse af IT-pulje i 2012-2013 
It-prioriteringer PPP 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14800,1030).pdf�
http://www.frederikssund.dk/media(14801,1030).pdf�
http://www.frederikssund.dk/media(14802,1030).pdf�
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Journal nr.: 

012940-2009 
Sag nr.  40 
 
 
Gyldenstenskolen ønsker ændring af 
bilag 1. til Styrelsesvedtægt for 
Frederikssund kommunes skolevæsen 

Lovgrundlag: Folkeskoleloven. 

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen ved Gyldenstenskolen i Frederikssund har fremsendt ønske 
om ændring i bilag 1 til Skolestyrelsesvedtægten for Frederikssund kommune. 

  

Gyldenstenskolen er en heldagsskole, som yder specialundervisning for børn 
og unge, der har så omfattende vanskeligheder i skole, fritid og hjem, at en 
samlet indsats er nødvendig. Gyldenstenskolen har eksisteret i sin nuværende 
form siden 2007 af en fusion mellem de tidligere kommuners tilbud samt en 
tidligere amtsskole.  

 

I det daglige arbejde er elever opdelt i grupper á 5 - 8 elever, hvor et team af 
voksne arbejder med eleverne dagen igennem. Teamet består af lærere og 
pædagoger, som sammen sikrer, at eleverne udfordres på passende vis. 

  

Gyldenstenskolen består af fire afdelinger:  

• afdeling Kølholm er placeret i Frederikssund og modtager elever fra 0. 
- 10. klasse  

• afdeling Bakketoppen er placeret i Frederikssund og modtager elever 
fra 0. - 7. klasse 

• afdeling Svinget er placeret i Jægerspris og modtager elever fra 0. - 7. 
klasse 

• afdeling Hanghøj placeret i Skibby og modtager elever fra 8. - 10. 
klasse 

Skolebestyrelsen ønsker fremover - på linje med det øvrige skolevæsen - at 
skiftet mellem afdelingerne sker efter 6. klasse. Som konsekvens her af 
foreslås også antallet af pladser i de enkelte afdelinger justeret. Begrundelsen 
for ændringsforslagene er, at 7. klasse skal have undervisning i tysk, fysik-
kemi, biologi og geograf. Det betyder, at for de mindre afdelinger som 
Bakketoppen og Svinget er der få elever, som skal undervises i disse fag, og 
afdelingerne har ikke faglokaler til fysik og kemi. Endvidere vil det 
personalemæssigt være hensigtsmæssigt at samle undervisere til mindre fag 
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ét sted. Ændringen vil stemme helt overens med afdelingsopdelingen i 
almenskolen. 

  

I skemaform er fordeling af elever og normering følgende: 

Gyldenstenskolen: 

Afdelinger Nuværende 
fordeling/normering 

Ændringsforslag 

Bakketoppen 0. - 7. klasse / 20 elever 0. - 6. klasse / 20 elever 

Svinget 0. - 7. klasse / 30 elever 0. - 6. klasse / 25 elever 

Hanghøj 8. - 10. klasse  / 20 elever 7. - 10. klasse / 25 elever 

 

Forslaget er udgiftsneutralt. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 
konsekvenser. 

Indstilling: Skolechefen indstiller til Opvækst- og Uddannelsesudvalget, at: 

1. Forslaget til ændring af bilag til styrelsesvedtægten godkendes 
således at:  

 Overgangen fra afdeling Svinget og Bakketoppen 
fremover sker efter 6. klasse.  

 Antallet af pladser på afdeling svinget reduceres fra 
30 til 25.  

 Antallet af pladser på afdeling Hanghøj øges fra 20 til 
25. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 
 
Guri Bjerregaard (A) og Susan Stauersbøl (F) var ikke til stede. 

Bilag: Ansøgning fra Gyldenstensskolen 

 

http://www.frederikssund.dk/media(14803,1030).pdf�
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Journal nr.: 

005430-2012 
Sag nr.  41 
 
 
Suppleringsvalg - Falkenborgskolen og 
Skolen ved Kæret 

Lovgrundlag: Bekendtgørelse nr. 114 af 26. januar 2010 - Valg af forældrerepræsentanter til 
skolebestyrelser i folkeskolen - (skolebestyrelsesbekendtgørelsen).  

Sagsfremstilling: 26. januar 2010 kom en ny bekendtgørelse om valg af 
forældrerepræsentanter til skolebestyrelsen i folkeskolen. Den fireårige 
valgperiode blev ændret til at gælde fra 1.august 2010 til og med 31. juli 
2014. Samtidig blev der ved hver skole oprettet en skolebestyrelse, der består 
af: 
 
5 eller 7 repræsentanter for forældrene valgt af og blandt personer, der har 
forældremyndigheden over børn, der er indskrevet i skolen. Antallet af 
forældrerepræsentanter skal være 7, hvis skolen omfatter specialklasser på 
mindst 3 klassetrin, og forældrerepræsentationen for disse skal udgøre mindst 
1. 
 
2 repræsentanter for lærerne og de øvrige medarbejdere valgt af og blandt 
skolens medarbejdere. 
 
2 repræsentanter for eleverne valgt af og blandt skolens elever. 
 
Bestyrelserne ved Falkenborgskolen og Skolen ved Kæret har ikke været 
fuldtallige. Derfor har der været afholdt suppleringsvalg.  Den 6. februar 2012 
afholdte Falkenborgskolen opstillingsmøde, og der blev opstillet én kandidat. 
Skolen ved Kæret afholdte opstillingsmøde den 23. januar 2012, hvor to 
kandidater til suppleantposterne blev opstillet. Begge skoler er nu 
beslutningsdygtige - dog mangler Falkenborgskolen stadig suppleanter. 
 
Efter fristens udløb kan der konstateres fredsvalg på begge skoler. Kandidat 
samt suppleanter er hermed valgt til at indtræde på deres poster i 
skolebestyrelserne indtil valgperiodens udløb den 31. juli 2014.   
Valgt til Falkenborgskolen: 

• Claus Hauritz, Klintevej 35, 3600 Frederikssund 

Valgt til Skolen ved Kæret: 

• 1. suppleant: Mikkel Andersen, Sydmarken 15, Venslev, 4050 Skibby  
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• 2. suppleant: Linda Lindegaard Mortensen, Snogekær 27, 3630 
Jægerspris 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 
konsekvenser. 

Indstilling: Skolechefen indstiller til Opvækst- og Uddannelsesudvalget, at: 

1. Suppleringsvalgene på henholdsvis Falkenborgskolen og Skolen ved 
Kæret tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Guri Bjerregaard (A) og Susan Stauersbøl (F) var ikke til stede.  
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Journal nr.: 

026314-2011 
Sag nr.  42 
 
 
Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: KL inviterer til temadag om det gode børneliv den 9. maj 2012 

KL har lanceret udspillet Det gode børneliv. Udspillet bygger på forskning og 
undersøgelser og stiller skarpt på behovet for at nytænke velfærden på 
børneområdet. Der skal mere fokus på fælles mål for børnene på tværs af 
tilbud og faggrupper. Det gode børneliv indeholder klare signaler til 
regeringen, til kommunerne, til pædagoger, lærere og andre fagfolk samt til 
børnenes forældre. Alle voksne omkring børnene skal påtage sig et ansvar for 
at samarbejde om børns trivsel, udvikling og læring.  

På KL’s Børnetopmøde den 2.-3. februar 2012 blev Det gode børneliv 
præsenteret. 25 kommuner tilkendegav en umiddelbar interesse for at høre 
nærmere om temaerne og eventuelt indgå i samarbejder med andre 
kommuner og KL om udviklingsprojekter. Med afsæt i disse og andre 
tilbagemeldinger inviterer KL til en temadag den 9. maj om Det gode børneliv. 
 
Formål med temadagen er at: 

• udfolde indholdet i følgende udvalgte temaer i Det gode børneliv: A) 
Læring i dagtilbud (herunder inddragelse af it og medier), B) 
Forældres betydning for børns udvikling og læring og C) Sunde børn 
har bedre livsbetingelser  

• præsentere og drøfte et antal forskellige mulige måder hvorpå 
kommunerne kan arbejde videre med ovennævnte temaer,  herunder 
kommunale netværk og udviklingsprojekter, evt. med medvirken af 
KL, professionshøjskoler, fonde eller andre  

• interesserede kommuner tilmelder sig foreløbigt til projekter, netværk 
mv.  

Målgruppe 
Kommunale forvaltninger, institutionsledere, konsulenter, sundhedsplejersker, 
pædagoger, lærere, socialrådgivere, børnetandlæger og andre med interesse 
for at fremme det gode børneliv på tværs af faggrupper.  
 
Sted, program og tilmelding 
Temadagen holdes på OCC (Odense Congress Center). Se program og tilmeld 
dig nedenfor. 
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Læs mere om KL's udspil Det gode børneliv her 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: På næste udvalgsmøde drøftes: Evaluering af KLs børnetopmøde. 

 

Bilag: Program for KLs Temadag om det gode børneliv 

 

http://www.kl.dk/ImageVault/Images/id_52277/scope_0/ImageVaultHandler.aspx�
http://www.frederikssund.dk/media(14804,1030).pdf�
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Journal nr.: 

027973-2009 
Sag nr.  43 
 
 
Proces: Ny Børne- og Ungepolitik 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Fredag den 2. marts afholdt Opvækst- og Uddannelsesudvalget det første 
arbejdsseminar på Bautahøj. 
 
Med udgangspunkt i oplevelserne på dette seminar og den dokumentation og 
det baggrundsmateriale som DEU har samlet i en særskilt mappe, der 
udleveres på udvalgsmødet, foreslås det, at udvalget drøfter og beslutter de 
næste faser i projektet. 
 
Der henvises til DEUs mail til udvalget af 20. marts med hvilket der sendtes 

• opsamling på Jørgen Husteds indlæg  
• resultatet af gruppearbejdet om værdier, samt  
• DEUs kortlægning af fokus og forventninger efter dialog med 

fagområderne i Opvækst og Uddannelse 

Materialet indgår i ovennævnte mappe. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 
konsekvenser. 

Indstilling: Udvalgsformanden indstiller til Opvækst- og Uddannelsesudvalget, at: 

1. Udvalget drøfter og beslutter de næste faser i projektet. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Punktet overføres til åben dagsorden. 
 
Opvækst- og Uddannelsesudvalget drøftede den fortsatte proces og bad 
forvaltningen om forslag til struktur for denne. 
 
Udvalget ønsker, samlet eller enkeltvis, over de næste par måneder at 
aflægge besøg på forskellige tilbud / institutioner / skoler for at møde børn og 
unge i øjenhøjde. Fokusgruppeinterviews overvejes. Udkast til interviewguide 
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udarbejdes. Udvalget overvejer ekstraordinære aftenmøder frem til 
sommerferien. 
 
Guri Bjerregaard (A) var ikke til stede. 
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